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- OPĆINSKO VIJEĆE ČITLUK – 

 

IZVADAK IZ ZAPISNIKA 
sa 24. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk 

 

Sjednica Općinskog vijeća Čitluk (u daljnjem tekstu: Vijeće) je održana dana 27.veljače 2023. godine u Hotelu 

Brotnjo u Čitluku sa početkom u 1230 sati. Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao Predrag Smoljan, 

Predsjednik Vijeća. Gospodin Smoljan je pozdravio sve nazočne vijećnike i Tajnika Vijeća Ivu Bevandu, 

Općinskog načelnika Marina Radišića i njegove suradnike te predstavnike medija. Predsjednik Vijeća je 
nazočne informirao o pripremama za sjednicu Vijeća te o održanim sjednicama Kolegija Vijeća i Odbora za 

Statut, Poslovnik i propise i Odbora za Izbor i imenovanja.  
 

Tajnik Vijeća je uradio prozivku vijećnika. Konstatirano je kako sjednici nazoči 18 od ukupno 25 vijećnika. 

Prozivci nisu nazočili Vlatka Martinović, Antonio Sivrić (obavijestili Predsjednika i Tajnika Vijeća o 

nedolasku na sjednicu i o razlozima spriječenosti), Tomislav Glamuzina (obavijestio Predsjednika i Tajnika 

Vijeća o kašnjenju), Bernarda Primorac, Dragan Kozina, Pero Barbarić i Darko Primorac.  
 

Predsjednik Vijeća je pročitao dnevni red naveden u sazivu 24. redovite sjednice Vijeća. Podsjetio je vijećnike  

da su im dana 21. veljače, nakon slanja radnih materijala, dostavljena dva prijedloga. Riječ je o Prijedlogu 
odluke o ispitivanju zadovoljstva građana radom općinske uprave Općine Čitluk i Općinskog vijeća Čitluk i 

Prijedlogu rješenja o imenovanju člana Nadzornog odbora Turističke zajednice Općine Čitluk ispred 

Općinskog vijeća Čitluk. Predložio je dopunu prijedloga dnevnog reda navedenim prijedlozima. Nije bilo 

prijava za raspravu te je ista zaključena. Predloženi dnevni red, uz navedene izmjene i dopune je dat na 
glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Ad.1. Usvajanje Izvatka iz Zapisnika sa 23. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk; 
 

Nije bilo primjedbi na Zapisnik. Sukladno članku 86. Poslovnika o radu Vijeća, Zapisnik na koji nisu stavljene 

primjedbe smatra se usvojenim. Zaključena je prva točka dnevnog reda. 
 

Ad.2. Pitanja vijećnika; 
 

Ilijana Sušac naglašava kako je jasno da Čitluk ima problem po pitanju prometa u mirovanju odnosno sa 

nedostatnim brojem parking mjesta, posebice u dijelu gdje su stambene zgrade na Trgu pape Ivana Pavla II. 

Pita može li se razmotriti prijedlog po kojemu bi se, u suradnji sa "Brotingom" poništili tzv. otoci smješteni 

između parking mjesta. Pojašnjava kako isti bespotrebno zauzimaju veliki prostor a njihovim uklanjanjem 

dobili bi veći broj parking mjesta. Vijećnica Sušac naglašava kako prijedlog ne iziskuje velika financijska 

sredstva. Osvrće se na pitanje javne rasvjete, uz komentar kako razumije ogorčenost stanovništva na 

navedenom lokalitetu. Podsjeća da je riječ o naselju gdje živi veliki broj ljudi a u kojemu odavno nije bilo većih 

ulaganja po pitanju rekonstrukcije ili širenja mreže javne rasvjete. Marin Radišić odgovara kako će provjeriti 

mogućnost vezanu za parkinge i poništavanje tzv. otoka. Pita o kojim stambenim zgradama je riječ. Ilijana 

Sušac odgovara kako je riječ o stambenom dijelu na Trgu pape Ivana Pavla II, uz opasku kako je slična 

situacija i u Ulici kralja Tomislava a koja se nalazi u neposrednoj blizini. Ističe da su u funkciji dva reflektora, 

za koje misli da su ih tu postavili stanari. Poručuje kako se intervencijom po pitanju rasvjete i sanacije 

prometnica može puno postići po pitanju kvalitete života na navedenim lokalitetima. 
 

Mario Milićević pita je li okončana procedura javnog natječaja za dodjelu studentskih stipendija. Ukoliko je 

odgovor potvrdan, koliko studenata je ostvarilo pravo na dodjelu - pita gospodin Milićević. Drugo njegovo 

pitanje se odnosilo na odrađivanje pripravničkog staža u Općini i općinskim ustanovama. Kada istječe  

pripravnički staž dosadašnjih pripravnika i kada se planira natječaj za nove pripravnike? Koliko pripravnika 

Općina planira primiti u ovoj godini - pita gospodin Milićević. Marin Radišić odgovara kako će odgovor na 

prvo pitanje zasigurno imati do sljedeće sjednice Vijeća. Dodaje kako pripravnicima ugovori istječu krajem 

mjeseca ožujka. Informira nazočne o razgovoru sa ravnateljem Zavoda za zapošljavanje HNŽ a koji ga je 

informirao da će natječaj za prijem pripravnika biti raspisan početkom mjeseca travnja.  
 

Jure Džida podsjeća na ranije rasprave vezane za pitanje prometovanja kroz Čitluk. Osvrće se na nedavno 

instaliranje uređaja za mjerenje brzine vozila u samom centru Čitluka, uz opasku kako to neće umanjiti 

prometna opterećenja u Čitluku. Vijećnik Džida pita s kime se dogovorilo da se cjelokupni teretni promet 
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odvija upravo preko terena naše općine. Zašto dogovor nije išao u smjeru da se taj promet odvija preko 

teritorija Čapljine ili da se podijeli na Općinu Čitluk i Grad Čapljinu. Komentira kako je udaljenost od izlaska 

sa koridora Vc do Čapljine svega 2 kilometra dok je Čitluk znatno udaljeniji. Dodaje kako je ministar prometa 

isti za Čitluk i Čapljinu. Vijećnik Džida poručuje kako nije dovoljno postaviti radar za brzinu i ljude kažnjavati 

već treba poduzimati konkretne poteze. Aktualnu situaciju ocjenjuje neizdrživom. Marin Radišić odgovara 

kako nema nikakvog dogovora. Dodaje kako mu nije poznat način na koji Općina nekome može zabraniti 

kretanje. Poručuje kako će sutra imati sastanak sa županijskim ministrom prometa te će se osvrnuti i na ovo 

pitanje. Postavljanje radara za brzinu je radilo Ministarstvo unutarnjih poslova HNŽ. Jure Džida poručuje kako 

svakako treba vidjeti sa čapljinskim gradonačelnikom dozvoljavaju li oni da njihove ulice gaze silni teretnjaci. 

Dodaje kako misli da tu dogovor svakako postoji te da ovo nije dobar način iz razloga što za dvije godine 

nećemo imati neoštećenog asfalta na prometnici.  
 

Lidija Pehar komentira kako su radovi na školskom objektu u Gradnićima započeli krajem srpnja prošle godine. 

Dodaje kako su nakon završetka dijela radova isti zaustavljeni. Koji je razlog zaustavljanja radova i koji je 

sljedeći korak po pitanju škole - pita vijećnica Pehar. Marin Radišić odgovara kako mu nije poznato koji su 

točno radovi završeni. Dodaje kako je dobio informaciju da su sredstva namijenjena za školu i utrošena te je 

došlo do zahtjeva iz MZ Gradnići da se neke stvari dodatno urade. Poručuje kako ćemo uskoro imati 

informaciju.  
 

Božana Bevanda podsjeća da je Osnovna škola fra Didaka Buntića uputila dopis na adresu Načelnika a kojim 

se predlaže formiranje jednosmjerne prometnice iz smjera Ulice Silvija Strahimira Kranjčevića, iza zapadne 

strane školskog objekta. Vijećnica Bevanda komentira česte situacije prometnog kolapsa a posebice oko 7, 12, 

13 i 16 sati. Postoji li mogućnost da ulaz bude kod semafora a izlaz kod Šetkine kuće ili obrnuto – pita gospođa 

Bevanda te traži pisani odgovor na svoje pitanje. 
 

Drago Vasilj pitanje upućuje na adresu JP „Broting“ d.o.o. Čitluk a isto se odnosi na sustav naplate parkinga. 

Vijećnik Vasilj smatra kako navedeni sustav, od dana donošenja općinske odluke, uopće ne funkcionira te da se 

odluka ne provodi. Podsjeća na nedavno razmatranje izvješća o radu „Brotinga“ u kojemu stoji da su tri osobe 

angažirane na parkingu te da ukupna naplata iznosi 19 500 KM. Podsjeća na rekordnu naplatu iz jedne od 

ranijih godina a koja je iznosila 55 000 KM, uz opasku kako niti 55 000 KM nije bilo dostatno za plaće 

djelatnika i održavanje opreme. Pita kako će tek biti dostatno 19 500 KM te ispada da smo u minusu od 30 000 

KM. Ističe kako je više puta na zajedničkim sastancima vijeća mjesnih zajednica Međugorje i Bijakovići pitao 

zašto se ne aktiviraju prekršajni nalozi. Dodaje kako je prije šest ili sedam godina nabavljeno računalo za ovu 

namjenu te je isto „ležalo“ u uredu gospođe Jasne par godina. Ističe da je na pitanje što je sa prekršajnim 

nalozima uvijek dobivao različite odgovore, koje bi radije karakterizirao kao izgovore poput toga da se moraju 

vratiti, pa se ne moraju vratiti. Gospodin Vasilj poručuje kako sustav ne funkcionira i da gubimo previše. Zašto 

se nisu aktivirali prekršajni nalozi, kao jedino oružje ljudima koji rade na parkingu, i kada će se aktivirati - pita 

vijećnik Vasilj.  
 

Miro Pehar se osvrće na pitanje izrade protupožarnih putova, uz komentar kako se isto pitanje ranije 

postavljalo. Podsjeća da su mjesne zajednice Krehin Gradac, Blizanci, Vionica, Krućevići i Bijakovići područje 

na kojemu je bio najveći broj požara u zadnjih 20 godina. Planirate li išta raditi pod tom pitanju? Ukoliko jeste, 

je li najbolje to raditi sada odnosno najkasnije početkom proljeća - rekao je gospodin Pehar. Marin Radišić 

odgovara kako je, osim protupožarnih putova, traženo da se mjesnim zajednicama nabavi još vatrogasne 

opreme. Načelnik dodaje kako je to sada u tijeku te se radi nabavka. U pripremi je održavanje sastanka u svezi 

izgradnje protupožarnih putova.   
 

Ivan Šarac ističe kako se, u ovim kišnim danima, dosta vode slijeva u podvožnjak u Čitluku. Postoji li 

mogućnost poduzimanja određenih radnji koje bi popravile situaciju i dovela do toga da manje vode ulazi u 

podvožnjak - pita vijećnik Šarac. Osvrće se na aktualne radove u Rudarskoj ulici. Komentira kako su cijevi 

postavljene i urađena priprema za asfalt te pita kada će uslijediti asfaltiranje. Marin Radišić će provjeriti 

mogućnosti vezane za podvožnjak. Radovi u Rudarskoj ulici su pri završetku te se sljedećih dana počinje sa 

asfaltiranjem.   
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Goran Božić podsjeća da je zadnjih mjeseci jedno od gorućih pitanja svakako bilo pitanje izgradnje objekta 

Kulturno - informativnog centra Čitluk te traži informaciju o tome pitanju. Vijećnik Božić komentira sportsku 

infrastrukturu na području općine Čitluk. Podsjeća na svoje vijećničko pitanje koje je uputio direktoru 

„Brotinga“ a odnosilo se na održavanje čistoće u Gradskoj sportskoj dvorani u Čitluku. Pita Načelnika planiraju 

li se investiranja u sportsku signalizaciju odnosno sportski semafor u Gradskoj sportskoj dvorani. Ističe da je 

veći dio sportske dvorane u potpunosti obnovljen te da bi postavljanje semafora bila jedna komponenta koja bi 

zaokružila cijeli vizual toga prostora. Gospodin Božić zaključuje kako bi to, s obzirom da konstantno imamo 

natjecanja, zasigurno podiglo imidž same sportske dvorane. Marin Radišić odgovara kako je raskinut ugovor sa 

izvođačem po pitanju izgradnje objekta Kulturno - informativnog centra Čitluk. Do srijede bi treba biti 

završena izmjena u projektu a ostale stvari za raspisivanje natječaja su spremne. Uskoro će biti raspisan natječaj 

za odabir izvođača - poručuje gospodin Radišić. Vezano za sportsku dvoranu, Načelnik podsjeća na završenu 

sanaciju krovišta dvorane i parketa te rekonstrukciju svlačionica i uvođenje LED rasvjete. Za semafor je Općina 

imala više upita od strane sportskih klubova i Športskog saveza Brotnja. Uskoro ide objava natječaja za 

nabavku i ugradnju semafora sa specifikacijom pogodnoj za sve sportske klubove. 
 

Zdenka Vasilj komentira kako je prošla godina dana od dolaska ukrajinskih izbjeglica u Međugorje. Pita kakva 

je situacija u kojoj djeluje Crveni križ po ovome pitanju i ima li Općina ikakvu financijsku pomoć viših razina 

vlasti. Marin Radišić odgovara kako Općina Čitluk nije imala nikakvu pomoć viših razina vlasti. Dodaje kako 

mu nije poznato jesu li više razine vlasti ikakva sredstva uplaćivala Crvenom križu općine Čitluk. Općina 

Čitluk je prošle godine dva puta financijski pomagala Crvenom križu a Crveni križ je nedavno dobio vozilo.  
 

Tomislav Filipović pita kada će krenuti radovi na dionici Krehin Gradac - Vionica - Bijakovići. Komentira 

kako su dosadašnji radovi odrađeni na visokoj razini kvalitete, ali da dugo traje zastoj radova. Vijećnik 

Filipović pita dokle se došlo sa rješavanjem prostora na kojemu je bila smještena nekadašnja Duhanska stanica. 

Marin Radišić odgovara kako će se radovi na dionici Krehin Gradac - Vionica - Bijakovići raditi po fazama. 

Vezano za prostor nekadašnje Duhanske stanice, potpisan je ugovor sa „Agroplodom“. Dogovoreno je da 

isplata ide u najviše šest rata. Za ovu godinu je isplaćena rata pa je moguće da do kraja godine isplatimo još 

neki iznos. To je svakako bolje nego da čekamo šest godina - rekao je gospodin Radišić. Zaključena je druga 

točka dnevnog reda. 
 

Ad.3. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za gospodarstvo; 
 

Prijedloge je obrazložila Jasna Karačić, Pomoćnica Općinskog načelnika za gospodarstvo. 
 

Program o izmjenama Programa gospodarenja poljoprivrednim zemljištem u državnom vlasništvu na 

području općine Čitluk za period 2020. – 2025. godine; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o pristupanju dodjeli koncesije na osnovu samoinicijativne ponude tvrtke EMMESSE 

d.o.o. Čitluk na poljoprivrednom zemljištu u državnom vlasništvu označenom kao: k.č. broj: 229/6 K.O. 

Čalići (novi premjer) što odgovara k.č. broj: 141/223 (stari premjer), nastala od k.č. broj: 229/5, K.O. 

Čalići, upisane u posjedovni list broj 8 K. O. Čalići;  
 

Otvorena je rasprava. 
 

Goran Božić smatra kako ne treba ići u neka dugačka obrazloženja budući da je riječ o standardiziranim 
odlukama. Zaključena je rasprava. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o dodjeli koncesije EMMESSE d.o.o. Čitluk za korištenje poljoprivrednog zemljišta u 

državnom vlasništvu na području općine Čitluk, označenog kao k.č. broj: 229/6  koja odgovara k.č. broj: 

141/223, upisane u posjedovni list broj 8, K.O. Čalići i ZK uložak broj: 95 K.O. Čalići, u naravi pašnjak 

površine 2767 m
2
;

 

 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno 
 

Zaključak kojim Općinsko vijeće Čitluk daje suglasnost Mili Galiću vlasniku obrta SE „POWER-

SOLAR“, Čitluk, Blizanci bb, za dodjelu koncesije za obavljanje elektroprivredne djelatnosti 

proizvodnje, prijenosa i distribucije električne energije za elektroenergetsko postrojenje solarna 

elektrana ,instalirane snage 150kW na zemljištu označenom kao k.č.3425/2 K.O. Blizanci (novi premjer),  
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što odgovara k.č.486/792 K.O. Blizanci (stari premjer), sukladno odredbama Odluke o provođenju 

Prostornog plana općine Čitluk za period od 2010. do 2020.godine; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Zaključak kojim Općinsko vijeće Čitluk daje suglasnost Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede HNŽ/K da može vršiti promjene uvjeta iz Ugovora o koncesiji za korištenje 

poljoprivrednog zemljišta u državnom vlasništvu na području općine Čitluk broj: 11-07-26-194-10/16 od 

31.01.2017. godine, te aneksa broj 1:11-07-26-194-19/16 od 18.09.2017. godine i aneksa broj 2:11-07-26-

194-40/16 od 16.12.2020. godine; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
Zaključena je treća točka dnevnog reda. 
 

Ad.4. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za geodetske i imovinsko – pravne poslove; 
 

Prijedloge je obrazložio Franimir Pervan, Pomoćnik Općinskog načelnika za geodetske i imovinsko – pravne 

poslove. 
 

Prijedlog odluke o pristupanju izrade katastra komunalnih uređaja općine Čitluk; 
 

Otvorena je rasprava. Jure Džida pita gdje je do sada bila dokumentacija vezana za izradu infrastrukture i ima li 

Općina išta od te dokumentacije. Franimir Pervan odgovara kako su u Katastru elaborati poduzeća koji su 
dostavljani. Jure Džida komentira na česte situacije kada istovremeno radove izvode Pošta, Elektro i razni drugi 

subjekti. Smatra kako bi logično bilo da se sva ta dokumentacija sakuplja na jednom mjestu. Franimir Pervan 

odgovara kako sva poduzeća nisu dostavljala dokumentaciju. Nakon ove odluke ide poziv svim javnim 
poduzećima da moraju dostaviti dokumentaciju - rekao je gospodin Pervan. Jure Džida ističe kako je to stvarno 

neophodno. Franimir Pervan komentira kako svu dokumentaciju ima samo Grad Mostar. Sa tim sada kreću 

Čapljina, Široki Brijeg, Ljubuški i Čitluk. 
 

Mario Milićević pita kakva procedura slijedi u slučaju da navedeni subjekti ne dostave dokumentaciju u 

propisanom roku od tri mjeseca. Franimir Pervan odgovara kako će biti opomenuti. 
 

Goran Božić pozdravlja donošenje ove odluke. Čestita Općinskoj službi za geodetske i imovinsko - pravne 

poslove na pripremi ove odluke i pristupanju projektu zajedno sa ostalim gradovima i općinama. Dodaje kako 

je riječ o zahtjevnom i odgovornom poslu. Zaključena je rasprava te je prijedlog dat na glasovanje. Prijedlog je 

usvojen jednoglasno. 
 

 

Prijedlog rješenja o utvrđivanju prava vlasništva u korist Vlade (Stanka) Galić iz Čitluka, kao graditelja 

stambenog objekta izgrađenog na građevnom zemljištu označenom kao k.č. 1/169 K.O. Čitluk (stari 

premjer) u površini od 1500 m
2
,  što odgovara po novom premjeru k.č. 172/10 K.O. Čitluk u površini od 

1500 m
2
; 

 

Otvorena je rasprava. Jure Džida pita gdje je predmetni lokalitet. Franimir Pervan odgovara kako je riječ o 

sjevernom ulasku u općinu Čitluk. Zaključena je rasprava te je prijedlog dat na glasovanje. Prijedlog je usvojen 

jednoglasno. Zaključena je četvrta točka dnevnog reda.   
 

Ad.5. Prijedlog rješenja o imenovanju članova Povjerenstva za dodjelu javnih priznanja Općine Čitluk;  
 

Uvodne napomene je dao Ivo Bevanda. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja o 

imenovanju članova Povjerenstva za dodjelu javnih priznanja Općine Čitluk je dat na glasovanje te je usvojen 
jednoglasno. Za članove Povjerenstva za dodjelu javnih priznanja Općine Čitluk, na mandat od godinu dana, 

imenuju se: Predrag Smoljan, Predsjednik Općinskog vijeća (Predsjednik Povjerenstva), Marin Radišić, 

Načelnik općine Čitluk (Zamjenik predsjednika Povjerenstva), fra Miro Šego, Zdenko Markota, Željko 

Planinić, Tihomir Prusina i Jure Džida. Zaključena je peta točka dnevnog reda 
 

Ad.6. Prijedlozi akata vezanih za imenovanja i razrješenja članova radnih tijela Općinskog vijeća 

Čitluk; 
 

Prijedloge je obrazložio Ivo Bevanda. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena.  
 

Prijedlog odluke o razrješenju člana Odbora za Statut, Poslovnik i propise Općinskog vijeća Čitluk je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. Josip Grbavac, razrješuje se dužnosti člana Odbora za Statut, Poslovnik i 

propise Općinskog vijeća Čitluk.  
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Prijedlog odluke o imenovanju člana Odbora za Statut, Poslovnik i propise Općinskog vijeća Čitluk je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. Goran Božić, imenuje se za člana Odbora za Statut, Poslovnik i propise 

Općinskog vijeća Čitluk.  
 

Prijedlog odluke o razrješenju člana Odbora za prostorno uređenje i zaštitu okoliša Općinskog vijeća Čitluk je 

dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. Goran Božić, razrješuje se dužnosti člana Odbora za prostorno 

uređenje i zaštitu okoliša Općinskog vijeća Čitluk. 
 

Prijedlog odluke o imenovanju Odbora za prostorno uređenje i zaštitu okoliša Općinskog vijeća Čitluk je dat 

na glasovanje te je usvojen jednoglasno. Ilijana Sušac, imenuje se za člana Odbora za prostorno uređenje i 

zaštitu okoliša Općinskog vijeća Čitluk. Zaključena je šesta točka dnevnog reda. 
 

Ad.7. Prijedlozi akata vezanih za davanja suglasnosti na izmjene i dopune statuta osnovnih škola sa 

područja Općine Čitluk;  
 

Prijedloge je obrazložio Ivo Bevanda. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena.  
 

Zaključak o davanju suglasnosti na Odluku o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Bijakovići u 

Bijakovićima je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Zaključak o davanju suglasnosti na Odluku o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole Čerin u Čerinu je 

dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Zaključak o davanju suglasnosti na Odluku o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne škole fra Didaka Buntića 

u Čitluku je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Zaključak o davanju suglasnosti na Odluku o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne glazbene škole Brotnjo u 

Čitluku je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. Zaključena je sedma točka dnevnog reda. Na sjednicu je 

stigao vijećnik Tomislav Glamuzina. Nazočno je 19 vijećnika.  

 

Ad.8. Prijedlog odluke o ispitivanju zadovoljstva građana radom općinske uprave Općine Čitluk i 

Općinskog vijeća Čitluk; 
 

Prijedlog je obrazložio Ivo Bevanda. Otvorena je rasprava. 
 

Jure Džida komentira kako je jutros posjetio šalter salu Općine Čitluk. Pita radi li se predmetna anketa u zgradi 

Općine Čitluk. Smatra da anketa treba obuhvatiti sve stanovnike općine Čitluk te da treba izići iz zgrade Općine 

i pitati građane jesu li zadovoljni radom. Pita tko je odredio lokalitet šalter sale te komentira kako se ljudi plaše 

dati izjavu iz razloga što ih to može koštati. Ivo Bevanda odgovara kako djelatnici Općine ne provode anketu 

već ljudi iz MAC projekta određuju metodologiju i lokacije za anketiranje. Smatra kako i navedeni lokalitet 

ima neku svoju utemeljenost. Ukoliko se ispituje zadovoljstvo radom uprave odnosno uslugom tijela uprave, 

onda je logika da treba ispitati ljude koji dolaze u Općinu i traže neku uslugu.  
 

Drago Vasilj ističe kako razmišlja slično kao vijećnik Džida. Pojašnjava kako je vrlo bitno na kojemu uzorku se 

zasniva ta anketa odnosno rezultati ankete. Dodaje kako mu je poznato da smo imali jednu anketu, da su 

formulari bili na ulazu u Općinu i da nije veliki broj tih listića bio popunjen. Komentira kako se vrlo lako može 

stvoriti pogrešna sliku o onome što ljudi misle jer stotinjak listića na 18 000 stanovnika nije mjerodavno. 

Zanima ga hoće li anketni listići biti istaknuti na službenoj web stranici Općine pa da ljudi mogu slobodno 

preuzeti listić i popuniti ga kod kuće. Smatra kako ne treba očekivati da će netko doći i uzeti listić pa se opet 

vratiti da ga ubaci u kutiju. Ivo Bevanda odgovara kako je u obrazloženju navedeno da će cjelokupno izvješće 

biti objavljeno. Podsjeća vijećnika Vasilja da studenti na prvoj godini Pravnog fakulteta uče o 

reprezentativnosti anketnih ispitivanja. Naglašava kako nije cilj niti jedne ankete da obuhvati sve stanovnike iz 

jednog razloga a to je što je to fizički nemoguće. Reprezentativnost se postiže time što uzorak obuhvaća sve 

relevantne podatke koje karakteriziraju skupinu ili kolektiv na kojega se odnosi anketa. Primjerice, ukoliko na 

području općine Čitluk imamo 25% ljudi starijih od 65 godina  onda ih toliko bude i u uzorku. Isto je i sa 

postotkom po pitanju spola, nezaposlenosti i svih ostalih parametara - zaključio je tajnik Bevanda. Dodaje kako 

anketu ne rade službenici Općine Čitluk. Pored izvješća, javno će biti objavljene preporuke i prijedlozi 

unaprjeđenja.   
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Goran Božić se slaže da se treba otvoriti javnosti i mjeriti odnosno ispitivati puls javnosti. Dodaje kako je 

glavna anketa provedena prije dvije godine na lokalnim izborima te su stanovnici građani Brotnja jasno dali 

svoj sud o vlasti, kako izvršnoj tako i predstavničkoj. Zaključena je rasprava. Prijedlog odluke o ispitivanju 

zadovoljstva građana radom općinske uprave Općine Čitluk i Općinskog vijeća Čitluk je dat na glasovanje te je 

usvojen sa 18 glasova „za“, jedan „suzdržan“ glas. Zaključena je osma točka dnevnog reda. 
 

Ad.9. Prijedlog rješenja o imenovanju člana Nadzornog odbora Turističke zajednice Općine Čitluk 

ispred Općinskog vijeća Čitluk; 
 

Prijedlog je obrazložio Ivo Bevanda. Otvorena je rasprava. 
 

Jure Džida ističe da je za prijedlog ali da mu neke stvari nisu jasne. Komentira kako je kandidat Milićević iz 

Čmarevca a ne iz Gornjeg Velikog Ograđenika. Dodaje kako se uz kandidata Milićevića navodi da je magistar, 

a da se to isto nije navodilo kod imena vijećnika Božića pod ranijom točkom dnevnog reda. Smatra kako se 

titule onda trebaju navoditi uz sva imenovanja, uz opasku kako je možda vijećnik Božić tražio da se titula ne 

navodi.  
 

Predrag Smoljan smatra da bi svi vijećnici trebali biti upoznati sa registrom naseljenih mjesta u općini Čitluk. 

Dodaje kako se to posebice odnosi na vijećnike koji su u prošlosti obnašali dužnost Općinskog načelnika te 

prethodno izneseno ocjenjuje kao provokaciju.  
 

Marin Radišić odgovara kako je Gornji Veliki Ograđenik naseljeno mjesto, a Čmarevac je naselje u tom 

naseljenom mjestu. 
 

Ivo Bevanda odgovara kako nije isti obrazac za imenovanja vijećnika Milićevića i Božića. Pojašnjava kako je 

Božić imenovan za člana radnog tijela a Milićević za člana nadzornog odbora. Pojašnjava kako se u Odbor za 

Statut, Poslovnik i propise mogu imenovati isključivo vijećnici te da nema mogućnosti za imenovanje vanjskih 

članova. Stoga se ne navodi struka jer je osnovni preduvjet vijećnička pozicija. S druge strane, kod imenovanja 

člana nadzornog odbora struka je jedan od presudnih kriterija s obzirom na nadležnosti toga odbora. Tajnik 

Bevanda podsjeća da nadzorni odbor, između ostalog, razmatra završni račun organizacije te je velika 

vjerojatnost da u tome odboru treba svakako sjediti magistar ekonomije.        
 

Drago Vasilj predlaže da se zadnje izlaganje vijećnika Džide ne evidentira u evidenciji vijećničkih aktivnosti.  

Zaključena je rasprava. Prijedlog rješenja o imenovanju člana Nadzornog odbora Turističke zajednice Općine 

Čitluk ispred Općinskog vijeća Čitluk je dat na glasovanje te je usvojen sa 18 glasova „za“, uz jedan 

„suzdržan“ glas. Za člana Nadzornog odbora Turističke zajednice Općine Čitluk ispred Općinskog vijeća 

Čitluk imenuje se Mario Milićević, magistar ekonomije iz Gornjeg Velikog Ograđenika. Zaključena je deveta 

točka dnevnog reda. 
 

Ad.10. Razno; 
 

Predrag Smoljan se osvrće na pitanja vijećnika iznesena pod drugom točkom dnevnog reda. Komentira kako se 

dosta pitanja odnosi na tematiku vezanu za  prometnu infrastrukturu. Predlaže da se o navedenoj temi provede 

rasprava u okviru posebne točke dnevnog reda neke od budućih sjednica Vijeća. Ističe da se 13 ili 14 

vijećničkih pitanja odnosilo na ovu temu, uz opasku kako nema ništa protiv takvih pitanja ali da se opterećuje 

točka „Pitanja vijećnika“. Gospodin Smoljan se osvrće na dopis MZ Vionica a koji je dostavljen svim 

vijećnicima prije početka sjednice Vijeća. Navedenim dopisom se traži poništenje jedne od odluka o dodijeli 

koncesije na području Vionice. Podsjeća da je Vijeću sličan zahtjev, sa peticijom građana, upućen dana 10. 

siječnja 2023. godine. Informira nazočne o dopisu kojega potpisuju predsjednici mjesnih zajednica Bijakovići i 

Vionici a u zaglavlju istog se navodi i MZ Međugorje. Zahtjev se odnosi na obustavu dodjela zemljišta na 

području katastarskih općina Bijakovići i Vionica. Predsjednik ističe da Vijeće ne može samo pristupiti 

poništenju dodjele koncesije, bez aktivnosti izvršne vlasti. Dodaje kako je donesena odluka proizvela određene 

pravne učinke, koncesionar je potpisao ugovor te je uveden u posjed. Predlaže da se Načelnik i službe uključe u 

rješavanje te nastave komunikaciju sa navedenim mjesnim zajednicama.    
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Marin Radišić podsjeća da je na prošloj sjednici vijeća govorio o ovoj temi. Komentira kako je ispoštovana sva 

propisana procedura a koja je okončana potpisivanjem ugovora. Ističe kako mu nije poznato temeljem kojega 

propisa bi se tražilo poništenje odluke. Komentira kako se u zahtjevima navodi kako bi se zemljište nakon 

poništenja koncesije dalo u zamjenu za širenje groblja. Načelnik podsjeća da je riječ o poljoprivrednom 

zemljištu kojega se ne može od strane Općine davati u zamjenu. Dodaje da je predmetno zemljište obuhvaćeno 

Programom gospodarenja poljoprivrednim zemljištem. 
 

Predrag Smoljan poručuje kako bi trebalo uspostaviti komunikaciju sa mjesnom zajednicom da se sve sagleda. 

Ističe kako nije realno očekivati od Vijeća da samo nešto poduzima, bez izvršne vlasti. Predsjednik vijeća 

nazočne informira o dopisu Vijeća roditelja Osnove škole fra Didaka Buntića u Čitluku a koje je upućeno 

Općinskom vijeću. Predstavnici roditelja traže održavanje sastanka po pitanju prijevoza učenika. Informira 

nazočne kako se u dopisu navodi kako su problemi nastali, između ostalog, i zbog nedostatnih odluka 

Općinskog vijeća Čitluk. Također, traži se izmjena općinske odluke, uz obrazloženje da su istom degradirana 

prava pojedine djece. Poziva predstavnike izvršne vlasti da sve sagledaju te informiraju Vijeća o potrebi 

određenih aktivnosti.  
 

Marin Radišić komentira kako je i on dobio dopis Vijeća roditelja. Pojašnjava kako je to vezano za upisna 

područja a koja su propisana općinskom odlukom. Podsjeća na rasprave tijekom donošenja temeljne odluke a u 

kojima je isticano da se upisna područja moraju poštivati na način da učenici idu u školu kojoj gravitiraju. 

Komentira kako sada imamo zahtjeve da se to ne radi  a da Općina osigurava prijevoz za sve. Navodi primjer 

Ograđenika, iz kojega bi djeca trebala ići u čerinsku školu. Međutim, dio učenika ide u čitlučku školu. Sada se 

traži da Općina plaća troškove prijevoza za sve učenike. Načelnik komentira kako se na taj način lako može 

doći do gašenja određenih škola i gubljenja radnih mjesta. Dodaje kako ne zna razlog zbog kojega bi mijenjali 

upisna područja te zašto bi Općina osiguravala besplatan prijevoz nekome iz Hamzića a tko ne želi ići u 

čerinsku već ide u čitlučku školu.  Ili, primjerice nekome iz Biletića tko ne želi ići u njihovu školu već ide u 

Čitluk. 
 

Drago Vasilj je pročitao sadržaj poruke koju je jedna stanovnica općine Čitluk, inače majka troje djece, uputila 

na njegovu e-mail adresu. Odnose se na neugodne situacije koje je doživjela na lokalitetu kružnog toka „kod 

Atlasa“. Autorica poruke živi u neposrednoj blizini kružnog toka te svakodnevno svjedoči opasnim situacijama 

izazvanim brzom vožnjom i „divljanjem“ pojedinaca. Ističe dvije situacije. Prva se odnosi na slučaj 

„nalijetanja“ vozila na biciklistkinju. Drugi slučaj se dogodio na samom kružnom toku kada je vozač, prilikom 

ulaska u sami tok, izgubio nadzor nad vozilom te je kotačem udario u nogostup na kojemu je bila autorica 

poruke sa svojom djecom. Gospođa apelira da se poduzmu nužne aktivnosti vezane za sigurnost stanovništva, 

posebice djece. Vijećnik Vasilj podsjeća na njegova brojna pitanja vezana za postavljanje radara za mjerenje 

brzine vozila. Uređaj je na kraju postavljan u Čitluku. Vijećnik Vasilj naglašava kako on ne smatra da Čitluku 

radar nije potreban, uz komentar kako je ipak mislio da će isti, zbog velikog broja hodočasnika, biti postavljan 

u Međugorju. Navodi slučaj pogibije mladića u Bijakovićima, „nalijetanje“ vozila na djevojčicu koja je bila na 

nogostupu na lokalitetu Sivrići te pogibiju motocikliste koji je udario u talijanski kombi čiji putnici su 

ozlijeđeni. Podsjeća na „nalijetanje“ vozila na nogostup na Krstinama kada je život izgubio mladi čovjek te 

slučaj pogibije hodočasnice na kružnom toku u Potpolju. Osvrće se na izreku vezanu za talijansku autocestu a 

koja glasi „Od sjevera do juga Italije, auto strana sunca“. Komentira kako bismo prometnicu od Tromeđe do 

Miletine mogli karakterizirati kao „auto stazu straha“ iz razloga nenormalnih brzina. Podsjeća na dva slučaja 

„prolijetanja“ vozila kroz novi kružni tok te sudar u kojemu je polomljen netom postavljeni prometni znak.  

Ističe kako su ga žitelji Miletine kontaktirali više puta te je postavljao pitanja i upućivao dopise po pitanju 

postavljanja radara za mjerenje brzine. Komentira veliki broj sporednih ulica a koje izlaze na prometnicu 

između kružnih tokova „kod Atlasa“ i „kod Pošte“, uz opasku kako je lutrija izići na glavnu prometnicu. 

Osvrće se na svakodnevne slučajeve parkiranja vozila na trećoj prometnoj traci što dovodi do nepreglednosti i 

prometnih nezgoda. Pita se gdje je Policija i što ona radi. Osvrće se na stanje u Čapljini, uz opasku kako je dole 

uvijek prisutna neka mjera, bilo da je riječ o radaru, „ležećem policajcu“, osvjetljenom pješačkom prijelazu ili 

policajcima koji kontroliraju promet. Vijećnik Vasilj naglašava kako neće reći da je radar rješenje za sve, ali da 

apelira na načelnika da konačno sjedne sa ravnateljem policije. Ukoliko nema uvjeta za postavljanje radara, 

vijećnik Vasilj traži da policija bude češće na prometnicama i radi kontrole. Ponovno pita gdje su naši policajci, 
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uz opasku kako oni cijelo vrijeme provode sjedeći i grijući se u vozilu parkiranom ispred crkve. Komentira 

kako ih nikada nitko nije vidio da kontroliraju promet. Informira nazočne kako je jedan visokopozicionirani 

čovjek iz MUP-a jednom rekao da su radari sramota za policiju. Vijećnik Vasilj poziva da se što žurnije reagira 

i poduzmu valjane aktivnosti.  
 

Predrag Smoljan podsjeća na svoj raniji komentar vezan za prometnu infrastrukturu i nužnost organiziranja 

zasebne točke dnevnog reda na ovu temu. Smatra kako bi ta točka mogla obuhvatiti i pitanje prometa i ostala 

pitanja na koja se osvrnuo vijećnik Vasilj. Poručuje kako ne trebamo čekati razmatranje Policijske stanice već 

tu raspravu možemo prije organizirati.  
 

Marin Radišić informira nazočne o sastanku sa ravnateljem policije. Dodaje kako će prekosutra Općinu Čitluk 

posjetiti ministar unutarnjih poslova HNŽ. 

 

Zaključena je deseta točka dnevnog reda. 

Zaključena je 24. redovita sjednica. 
 

Sjednica je završena u 1405 sati.   

Sjednica je tonski snimana. 

 

      Tajnik Vijeća:                                                                                             Predsjednik Vijeća: 

__________________                                                                                 ____________________ 

 Ivo Bevanda, dipl. iur.                                                                                 Predrag Smoljan, dipl.oec. 


